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El PSM-EN de Calvià commemora el desembarcament del rei en
Jaume I
 

El PSM-Entesa Nacionalista commemora un any més el desembarcament del rei en Jaume I a la costa de Santa Ponça l'any
1229. L'agrupació nacionalista de Calvià ha organitzat l'acte amb el qual celebra la fita històrica que va suposar la
incorporació de Mallorca a l'àmbit polític i cultural català.

La capelleta de la Pedra Sagrada, a Santa Ponça, acull l'acte que compta amb el pregó de la directora insular de Política
Luingüística, Rosa Barceló, i amb les intervencions de Nanda Ramon, vicesecretària general del PSM-EN, i Rafel Sedano,
candidat nacionalista a la batlia de Calvià.

Amb la commemoració del rei en Jaume I a la costa mallorquina, el PSM-EN posa l'accent en el naixement de la Mallorca de
la qual som hereus, i en els lligams històrics i culturals entre el nostre país i Catalunya.

L'acte del PSM-EN contrasta amb la celebració del desembarcament organitzada pel batle del PP Carlos Delgado, qui ha
desvirtuat la festa manipulant la història i escorant la commemoració cap a una exaltació espanyolista i anticatalanista.
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El PSM-EN, satisfet perquè el PRI de la Platja de Palma se
sotmetrà a una segona exposició pública per afavorir el consens
 

El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista i portaveu parlamentari del BLOC i PSM-Verds, Biel Barceló, s'ha reunit
avui al Consolat de Mar amb el president Francesc Antich i amb els líders del PP, PSIB-PSOE, UM i ExC per reconduir el
procés d'aprovació del Pla de Reconversió Integral de la Platja de Palma, després que l'equip del Consorci dirigit per na
Margarita Nájera hagués presentat un Pla sense haver-lo consensuat prèviament amb partits polítics ni amb veïnats,
comerciants i hotelers afectats.

A la reunió s'ha assumit que el PRI aprovat inicialment experimentarà modificacions substancials (que recolliran algunes de
les demandes ciutadanes, com la supressió del bulevard de Can Pastilla), que donaran lloc a una segona exposició pública, tot
plegat amb la intenció d'afavorir el consens en relació al projecte.

En primer lloc, els dirigents dels principals partits polítics del país han acordat crear una Comissió de Seguiment Permanent
de caràcter político-institucional, lligada a la Junta Rectora del Consorci de la Platja de Palma, amb la finalitat de "seguir
promovent el diàleg, d'analitzar propostes, i d'estudiar i cercar les millors alternatives que forgin el benestar col·lectiu de la
ciutadania, amb especial atenció a les necessitats de les empreses i persones que es vegin afectades pel període de transició al
nou model".

Així mateix, han acordat un nou calendari per al procés, segons el qual s'allarga fins al 9 de desembre el període perquè els
ajuntaments emetin l'informe preceptiu i vinculant, i s'estableix el 30 de desembre com a "data d'acord polític per encarar les
possibles modificacions a treballar per part del Consorci, i que donarà lloc a una segona exposició pública".

Biel Barceló s'ha mostrat satisfet amb els acords, ja que estan en consonància amb les demandes del PSM-EN i poden
afavorir la construcció d'un consens social i polític per a l'aprovació definitiva d'aquest projecte.
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Medi Ambient vigila de prop les actuacions de la promotora de
Son Bosc
 

  

Aquesta setmana la tensió ha continuat a Son Bosc després que l’empresa promotora del camp de golf, Golf Platja de Muro,
hagi desafiat per enèsima vegada al Govern i la Conselleria de Medi Ambient. Ha reiniciat les obres dins la ZEPA, ignorant
per complet la suspensió de la llicència d’obres i l’expedient sancionador que han emès els tècnics de la Direcció General de
Biodiversitat.

És evident que l’actuació de la promotora és una clara provocació al Govern, ja que des d’un principi els operaris, tot i
l’aprovació de la protecció de la ZEPA, haguessin pogut continuar les tasques fora d’aquesta zona. Però no ho han fet. Han
preferit desafiar les prohibicions de la conselleria i reivindicar la construcció del camp de golf sense atendre a raons.

En aquests moments, els tècnics de Medi Ambient vigilen de prop i permanentment les feines que s’estan duent a terme dins
la ZEPA, desprès que aquest dimecres la conselleria aturés les màquines basant-se en la suspensió d’obres vigent.

Per això, el PSM-Entesa Nacionalista està satisfet amb la ràpida i eficient actuació del departament que lidera Biel Vicens,
qui ha aconseguit aturar per segon cop l’agressió al territori protegit de Son Bosc. Els nacionalistes confien que l’empresa,
finalment, desisteixi en la seva intenció de continuar destruint el territori, i per tant, aturi voluntàriament les tasques de
constricció d’un camp de golf innecessari per Mallorca.
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BLOC, PSOE i ExC signaran conjuntament una PNL per
demanar a Foment que no retalli els descomptes aeris
 

El grup parlamentari del BLOC i PSM-Verds ha traslladat als seus socis del Pacte (PSIB-PSOE i Eivissa pel Canvi)
l'esborrany d'una Proposició No de Llei perquè el Parlament demani al Ministeri de Foment que no prengui cap mesura en
relació a les bonificacions al transport que signifiqui una pujada del preus de les tarifes que paguen els residents de les Illes
Balears. Tant el PSOE com ExC s'han compromès a signar conjuntament una iniciativa parlamentària en aquest sentit. Ara,
els partits que donen suport al Govern hauran de concretar els termes de la PNL abans de registrar-la en la cambra legislativa.

Cal recordar que el ministre de Foment, José Blanco, va suggerir recentment la possibilitat de replantejar la política de
bonificacions al transport aeri, de les quals es beneficien els residents a Balears, Canàries, Ceuta i Melilla.

D'altra banda, el portaveu del BLOC, Biel Barceló, també s’ha adreçat a la resta de grups polítics representats al Parlament
per proposar-los signar conjuntament una carta adreçada als grups parlamentaris del Congrés dels Diputats per demanar-los
que no donin el seu “suport a cap mesura que pugui significar una pujada de preus de les tarifes i, en qualsevol cas, que les
mesures que es prenguin permetin als residents de les Illes Balears gaudir d’unes tarifes realment assequibles i justes pels
seus desplaçaments dins el territori estatal”.
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El PSM-EN considera que l’alto el foc d’ETA és una notícia
positiva i esperançadora, però que s’ha de rebre amb prudència
 

El secretari general del PSM-EN, Biel Barceló, ha qualificat l’anunci de l’alto el foc de l’organització terrorista ETA com
una notícia “positiva i esperançadora”, tot i que ha puntualitzat que “s’ha de rebre amb prudència”.

Barceló ha explicat que si l’anunci d’ETA suposa un abandonament definitiu de les armes, això significarà un avanç molt
positiu cap a la pacificació i la normalització del País Basc. El dirigent nacionalista ha afirmat: “ETA ha de proclamar un
cessament definitiu i verificable de la violència, ja que aquesta és una passa imprescindible per avançar realment de manera
pacífica i democràtica cap a un nou escenari polític. La normalització civil i política del País Basc només es pot sustentar en
el respecte absolut als drets humans”.

El líder del PSM-EN ha afegit que caldrà esperar per veure com evolucionen els esdeveniments, i ha recordat que l’anterior
treva de l’organització terrorista va generar moltes expectatives que finalment es varen frustrar.
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El 92,5% dels votants del BLOC no volen imputats a les llistes
electorals
 

El 92,5% dels votants del BLOC consideren que els polítics imputats no han d'ocupar llocs en les llistes electorals. Això,
segons una enquesta publicada pel diari Última  Hora, que destaca que els votants de la coalició d'esquerra nacionalista i
ecologista són els més exigents contra la corrupció, amb una notable diferència respecte als votants d'altres opcions
polítiques.

En conjunt, un 73,2% dels electors de Balears desaprova la presència de polítics imputats en les llistes electorals. Per partits,
el 72,3% dels votants del PSOE són d'aquesta opinió, com també el 70,8% de votants del PP. Els votants d'UM són els més
permissius amb la corrupció: només un 55,1% dels votants regionalistes censura la inclusió d'imputats a les llistes.

Aquesta qüestió està de plena actualitat, ja que aquesta setmana ha esclatat una profunda crisi al PP balear arran de l'anunci
fet per José Ramón Bauzá que els imputats seran exclosos de les llistes. Destacats dirigents populars imputats en diferents
casos de presumpta corrupció, com el portaveu del PP al Consell, Jaume Font, o el diputat Antoni Serra, han criticat
obertament la decisió de Bauzá. També s'ha confirmat recentment que el president del Consell d'Eivissa, Xicu Tarrés, imputat
en el cas Eivissa Centre, repetirà com a candidat del PSOE a les eleccions insulars.
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'Platja de Palma: un projecte imprescindible que necessita
consens'
 

Ningú dubta de la necessitat de dur a terme una reconversió integral de la Platja de Palma-s'Arenal. És evident que aquesta
zona turística de Mallorca, que durant molts d’anys ha estat un destí turístic emblemàtic a nivell mundial i ha proporcionat
molta riquesa i molts llocs de treball, necessita una remodelació profunda per fer front als nous reptes socioeconòmics, per
atreure turisme de qualitat i per millorar la qualitat de vida de residents, treballadors i visitants.

Des del PSM-EN tenim molt clar que volem un projecte que respongui a l’interès general, i que sigui realment efectiu i
positiu des del punt de vista social, urbanístic i turístic. I perquè això sigui així, el procés d’aprovació del pla s’ha de fer amb
total transparència i ha de comptar amb un ampli consens social i polític.

Hi ha persones que no entenen que si inicialment hi estàvem d’acord, ara vulguem exigir canvis. I d’altres que es queixen
perquè els polítics hem trencat un consens que, suposadament, s'havia assolit en relació a la reforma de la Platja de
Palma-s'Arenal, consens que havia permès aprovar la llei que definia el marc jurídic per a l'actuació del Consorci dirigit per
Nájera.

És cert que tots els grups parlamentaris (inclòs el del BLOC i PSM-Verds) varen demostrar una clara voluntat de consens per
aprovar la llei. Ara bé, també és cert que aquesta llei és simplement l'instrument jurídic –les regles del joc- que ha de
permetre l'actuació de remodelació d'aquesta zona. El Pla de Reconversió és una altra cosa: és el projecte urbanístic concret,
les retxes damunt els plànols que, fins que no es varen aprovar inicialment, molt poca gent havia pogut veure.

Per tant, ningú no pot haver "trencat" un consens sobre el Pla de Reconversió, perquè aquest consens no ha existit mai. De
fet, en el moment de donar suport a la llei, en Biel Barceló (portaveu del BLOC al Parlament i secretari general del PSM) ja
va avisar:
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"A partir d’aquí i perquè el procés vagi bé, creim que es necessiten tres premisses: consens, participació i transparència. El
consens que s’ha aconseguit entre tots els partits polítics per a l’objectiu compartit de la remodelació i per a l’objectiu de
l’impuls de la present llei, i creim que aquest consens s’ha de mantenir en la concreció concreta del projecte. No hi ha xecs
en blanc, sinó voluntat de fer feina plegats. Participació, participació de tots els sectors implicats, no només de les
administracions lògicament competents, sinó també dels sectors econòmics, hoteler, comercial, restauració, etc., i també dels
veïnats i de les entitats. I transparència, transparència en totes i cada una de les decisions que es prenguin".

És evident que l'elaboració del Pla Integral de Reconversió de la Platja de Palma, aprovat inicialment pel Consorci, no ha
estat consensuada ni amb els veïnats, ni amb els hotelers, ni amb els partits polítics. De fet, l’única persona del BLOC que
forma part del Consorci, també va explicitar que el suport a l’aprovació inicial del Pla no significava ni un suport a
l’aprovació definitiva ni que no haguéssim de reclamar els canvis necessaris una vegada l’haguéssim revisat en profunditat.

Al nostre entendre, l'equip dirigit per na Margarita Nájera ha actuat amb un excés de secretisme i de presses, presentant un
pla que conté aspectes que no responen a l’interès general i amb un política de comunicació amb els afectats pèssima: com es
pot assegurar a un grup de veïns que es mantindran les seves cases i dues setmanes més tard presentar el Pla que preveu
exactament el contrari?

Davant d'aquestes errades, el que demanam des del PSM-EN és, senzillament, que es faci un esforç perquè el projecte de
remodelació compti amb el màxim consens de veïnats, comerciants, hotelers i partits polítics. Per això és imprescindible, com
a mínim, ampliar el termini d’informació pública del Pla, per tal que particulars d'una banda i institucions (ajuntaments de
Palma i de Llucmajor, i Consell de Mallorca) de l'altra, disposin de més temps per presentar les al·legacions i els informes
vinculants pertinents.

Pens que encara som a temps que el Consorci rectifiqui i les coses es facin d'una altra manera. Escoltant totes les veus
implicades, amb transparència i amb voluntat real de consens. Crec que tothom és conscient que la reconversió d'aquesta zona
turística de Palma i Llucmajor implicarà canvis importants, i alguns sacrificis. Però perquè pugui sortir endavant haurà de
comptar amb un ampli consens social i polític que encara s'ha de construir.
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'Volen baixos...'
 

Els tords volen baixos dins la dreta del nostre país. Aquesta legislatura hem vist com els casos de corrupció esquitxaven als
líders i part dels dirigents dels dos partits que governaren la passada legislatura (i ja hi ha sentències condemnatòries, per tant
fets confirmats en alguns casos). Això ha fet que el nou cap del PP s'hagi vist obligat a posar un llistó molt alt per estar a les
llistes d'aquest partit: en queden exclosos els imputats. Un llistó que no aplica ni té intenció d'aplicar el seu partit a nivell
estatal (cas valencià, per exemple), i que a nivell de Balears (tant a Mallorca com a Eivissa) ha causat un bon rebumbori
perquè els afectats no accepten la mesura. Alguns liders populars acusen JR Bauzá d'estar seguint un guió dictat per Delgado
i aprofitar l'avinentesa per fer net en una clara lluita de poder interna.

S'ha de dir que les motivacions espenyen una molt bona intenció: la de regenerar el partit. Sobretot quan a tot això se li
afegeix la manca de valentia d'entrar a les institucions. Bauzà, que ara tendria la oportunitat d'entrar al Parlament, fuig de la
brega, i s'estima més quedar fora, a la reraguarda, en un lloc segur i a on els esquitxos de l'esgrima parlamentari (en la qual
segur que encara està verd) no li arribaran.

Mentrestant, les acusacions de manca d'autonomia balear que provenen del propi partit (acusen a Bauzà d'estar massa a les
ordres de Madrid i dels sectors més espanyolistes), lliguen per alguns amb projectes regionalistes provinents de la sangria
provocada a UM per devers Campos. Tot plegat segurament té poca consistència però no deixa d'esser molt significatiu.
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